
 

 

Geachte heer, mevrouw,  

 

Op 8 februari 2017 (brief met kenmerk 6161200)) hebben wij u voor het 

laatst geïnformeerd over de ontwikkeling van de kastanjeziekte in de stad en 

de maatregelen die wij moesten nemen om gevaarlijke situaties te 

voorkomen. Omdat het verloop van de ziekte onvoorspelbaar is en soms in 

enkele weken kan toeslaan, controleren wij drie keer per jaar al onze 

kastanjebomen op aantastingen. De afgelopen drie jaar hebben wij na iedere 

inspectieronde kastanjes moeten kappen. Omdat er geen bijzonderheden 

waren te melden en het steeds om kleine aantallen ging, hebt u hierover geen 

informatie ontvangen. Uit de laatste inspectieronde van januari 2020 blijkt 

echter dat we nu 46 bomen uit het oogpunt van veiligheid moeten kappen. 

Daarom informeren wij u met deze brief over de uitkomsten van deze 

inspectie. 

 

Uitbreiding kastanjeziekte 

Bomen die door de kastanjeziekte zijn aangetast kunnen snel verzwakken en 

vatbaar worden voor secundaire aantastingen zoals zwammen. Dit vergroot 

de kans op spontane breuk van stam of takken. Uit de inspectie van januari 

2020 blijkt dat er weer kastanjes zo ziek zijn dat ze een risico vormen voor de 

omgeving. Het gaat dit keer om 46 bomen, die een zodanig gevaar opleveren 

dat we ze uit oogpunt van verantwoord boombeheer moeten kappen. 

Vanwege het verhoogde veiligheidsrisico zullen we de versnelde procedure 

voor noodkap doorlopen. 

 

In de stadsdelen Binnenstad en Oude Wijken moeten we 8 kastanjes kappen. 

Hiervan staan er 6 aan de singels. Zowel in stadsdeel Zuid als in stadsdeel 

West gaat het om 2 bomen. De overige 34 bomen staan in Haren. Het 

volledig overzicht van de te kappen bomen vindt u in de bijlage. 

 

   Resultaten inspectie kastanjeziekte 
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Haren 

In Haren is onze aanpak ten aanzien van de kastanjeziekte nieuw. Daar zijn in 

de afgelopen jaren geen extra inspecties uitgevoerd naar de mate van 

aantasting door de kastanjeziekte. Dat is ook de reden dat veel bomen in 

Haren zodanig zijn aangetast dat we ze nu moeten kappen. Tijdens het 

uitvoeren van onze inspecties hebben we gemerkt dat in Haren de 

betrokkenheid van bewoners bij bomen groot is. Daarom vinden wij het 

belangrijk om zorgvuldig in onze communicatie te zijn over de redenen 

waarom wij kastanjes moeten kappen, de procedure die wij daarbij volgen en 

over de gefaseerde herplant die wij willen uitvoeren. We zullen de bewoners 

informeren via een bericht in het Harener Weekblad en de Harense 

nieuwsbrief. Ook ontvangen de bewoners die in de nabijheid van de te kappen 

kastanjes wonen een brief over de kap van de bomen en organiseren we een 

bijeenkomst in de Henricus Muntinglaan voor bewoners die meer uitleg 

willen over de ziekte. De overige bewoners binnen onze gemeente informeren 

wij via een bericht op de gemeentelijke webpagina. Het actiecomité Behoud 

de Singels wordt volgens afspraak apart geïnformeerd over de te kappen 

kastanjes aan de singels. 

 

Herplant  

We streven ernaar om voor elke gekapte boom een nieuwe boom op dezelfde 

plek aan te planten, maar moeten per situatie bekijken of dat mogelijk is. Op 

sommige plekken is namelijk op dit moment niet genoeg (ondergrondse) 

ruimte om een nieuwe boom terug te planten. In zo’n geval moeten we 

wachten met het planten van nieuwe bomen totdat meer ruimte voor herplant 

ontstaat. We betrekken de bewoners bij onze plannen voor herplant.  

Omdat ook jong aangeplante kastanjes vatbaar blijken te zijn voor de 

kastanjeziekte en er nog geen zicht is op een remedie tegen de ziekte, planten 

we geen nieuwe kastanjes aan, maar kiezen we bij herplant voor andere 

boomsoorten.  

 

Vervolg 

Voorafgaand aan de kap van bomen zullen we onderzoeken of in het kader 

van de Wet natuurbescherming beschermde planten of (verblijfplaatsen van) 

dieren in het geding zijn. Indien nodig geven we opdracht voor een 

vervolgonderzoek en vragen we een ontheffing aan. In het kader van de 

ontheffing kan het nodig zijn om tijdelijke maatregelen te treffen om schade 

aan diersoorten zoveel mogelijk te voorkomen, te verzachten en te 

compenseren. Een voorbeeld is het laten staan van de stam of de boom te 

knotten in plaats van de boom volledig te kappen. We verwachten de 

ecologische scan voor week 9 gereed te hebben. Daarna zullen we de 

versnelde procedure voor noodkap doorlopen. Het streven is om alle bomen 

voor het broedseizoen (circa half maart) te hebben gekapt.  
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De volgende inspectie vindt plaats in de zomer van 2020. Wanneer hierover 

bijzonderheden zijn te melden of als veel bomen gekapt moeten worden 

zullen wij u daarover informeren.      

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 
 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 


